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Protokół nr XVIII / 2016 
  

z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia 29  stycznia 2016r.  
 
 
Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : 
Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer, kierownicy referatów oraz 
jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności zaproszonych gości w 
załączeniu do niniejszego protokołu.  
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.00 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk. 
Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności 
b) zatwierdzenie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z sesji odbytej dnia 29 grudnia 2015r. 

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 29 grudnia 2015r. oraz z 
działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Interpelacje i wnioski Radnych. 
4. Ocena poziomu świadczonych usług przez Zakład Komunalny oraz ocena stanu finansowego 

tego Zakładu – przedstawienie stanowisk Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia.  

5. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności w 2015r. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego na wolne  miejsca do publicznych przedszkoli, innych form 
wychowania przedszkolnego oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Zblewo, a także dokumentów niezbędnych do  potwierdzenia tych 
kryteriów oraz liczbę punktów przypisanych tym kryteriom w postępowaniu rekrutacyjnym   – 
poprzedzone stanowiskiem  Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw 
Socjalnych i Bezrobocia. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu
 rekrutacyjnym na wolne miejsca do publicznych szkół podstawowych i publicznych szkół 
podstawowych z oddziałami integracyjnymi prowadzonych przez Gminę Zblewo – poprzedzone 
stanowiskiem  Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu 
rekrutacyjnym na wolne miejsca do publicznych gimnazjów prowadzonych przez Gminę 
Zblewo – poprzedzone stanowiskiem Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, 
Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad 
korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Zblewo – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r. – poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 
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c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Starogardzkiego – 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego – 
poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego – 
poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego – 
poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 
c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – poprzedzone 
stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
16. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2015 oraz potrzeby 

związane z realizacją w/w zadań w roku 2016. – poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie połączenia Środowiskowego Domu Samopomocy Gminy Zblewo z 
Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Zblewie poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i wdrożenia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy 
Zblewo -poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów   
b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
19. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 
20. Wolne wnioski i zakończenie.  

 
Ad.1 
Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk otworzył  XVIII sesję Rady Gminy Zblewo. Stwierdził, 
że obrady  są prawomocne do podejmowania uchwał gdyż na 15 Radnych obecnych jest 13  
Radnych. Poinformował, że nie ma na sesji Pana  Wójta gdyż musiał pilnie wyjechać  i Pan Sekretarz 
jest uprawniony do wykonywania czynności w imieniu Wójta. 
Następnie Pan Przewodniczący powitał Panie i Panów  Radnych,  Radnych Rady Powiatu 
p.R.Gumińskiego i p.H.Świadka, Panią Skarbnik, kierowników jednostek gminnych, Kierownika 
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Zakładu Komunalnego, dyrektorów placówek oświatowych, sołtysów, Panią dyrektor Gminnego 
Ośrodka Kultury, Panią dyrektor Gminnej Biblioteki, Panią mecenas  oraz mieszkańców gminy.   
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Radni porządek sesji otrzymali i zapytał, czy są jakieś 
wnioski  do tego porządku? Radni wniosków nie zgłosili. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek pana Wójta o wprowadzeniem zmian w porządku 
obrad dotyczący wykreślenia z porządku sesji punktów dotyczących podjęcia uchwał  w sprawie:  

1) zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Borzechowo na lata 2016-2023 
2) zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Semlin na lata 2015-2023 
3) zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Pinczyn na lata 2016-2023 

oraz o wprowadzenie punktów dotyczących  przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań z zakresu 
wspierania rodziny za rok 2015 oraz potrzeb związanych z realizacją w/w zadań w roku 2016 oraz 
podjęcia uchwał w sprawie : 

1) połączenia Środowiskowego Domu Samopomocy Gminy Zblewo z Gminnym Ośrodkiem 
Pomocy Społecznej w Zblewie, 

2) przyjęcia i wdrożenia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Zblewo. 
Wniosek w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za przyjęciem  porządku  sesji wraz z zaproponowanymi zmianami przez Wójta Gminy głosowało 11 
Radnych, przeciw głosował 1 Radny i 1 Radny wstrzymał się od głosu.  
Za przyjęciem protokołu z sesji dobytej dnia 29 grudnia  2015r. głosowali wszyscy Radni. 
 
Ad.2 
Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 29 grudnia 2016r. oraz z 
działalności w okresie międzysesyjnym. 
Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Informację Radni otrzymali, a Sekretarz Gminy uzupełnij je tylko o sprawy, które miały miejsce w 
ostaniem czasie.  
Do przestawianej informacji Radni nie zgłosili uwag. 

 
Ad.3 
Interpelacje i wnioski Radnych. 
Radny p.M. Drawski w imieniu ul. Pinczyńskiej w Zblewie zwrócił się z wnioskiem o zamontowanie 
lampy na pierwszym słupie na działce 594, która nie została ujęta w wykazie sporządzonym przez 
komisję ds. oświetlenia. 
Radna p.S. Cherek zgłosiła wniosek o zorganizowanie spotkania z radą sołecką wsi Semlin przed 
przystąpieniem do naprawy gwarancyjnej  chodnika, od p.Jankowskiego w kierunku kapliczki, w celu 
ustalenia sposobu naprawy tego chodnika. 
Radny p.M.Kubik w imieniu  mieszkańców ul. Nowodworskiej  zgłosił wniosek o zasypanie kałuży na 
tej ulicy, niedaleko p.Klońskiej. 
Radny p.M.Jankowski jako Radny i członek Zarządu Zrzeszenia Kaszubsko-Pomorskiego  zgłosił 
wniosek o wybudowanie niewielkiej  przystani kajakowej w Paździe (koło obelisku upamiętniającego 
odpoczynek Karola Wojtyły – św. Jana Pawła II)  oraz postawienie  tam kilku tablic promujących gminę 
Zblewo. 
Radny p.R.Rambowski poinformował, że dzisiaj Panie roznosiły po Zblewie jakieś ankiety, które już 
kiedyś były wypisywane i czy to jest ciąg dalszy tych ankiet? Panie  mówiły, że w poniedziałek będą 
zbierały te ankiety. Jak będą zbierały to będą sobie zapisywały kto jak głosował. 
Radny p.S. Fojut odnośnie dróg poinformował, że na Komisji Rolnictwa to zgłaszał i zapytał, czy ktoś 
był na drodze w kierunku p.Konieczki, bo znowu dzisiaj dzwonił.  
Pan Sekretarz powiedział, że Pan Marek  ma drogi. 
Rady p.S. Fojut dodał, że p.Markowi tego nie zgłaszał tylko na Komisji, gdzie był Pan Sekretarz i Pan 
Wójt. Byłem przekonany że tam ktoś był to zobaczyć. Te drogi są teraz w złym stanie i On prosił, żeby 
się tym zająć. 
Pan Sekretarz odpowiadając na zgłoszone wnioski  poinformował, że wniosek dotyczący 
zamontowania lampy przy ul. Pinczyńskiej ( działka 594) zostanie rozpatrzony, przyjmujemy go i 
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zobaczymy co się da zrobić. Odnośnie wnioski Radnej p.S. Cherek poinformuję Wójta, że jest taka 
potrzeba zorganizowania  spotkania w Semlinie, aby przedyskutować co jest w zakresie 
gwarancyjnym, a czego nie ma.  Wniosek dotyczący ul. Nowodworskiej przyjmujemy, teraz są roztopy 
i takich  wniosków jest bardzo dużo. Wniosek Radnego Jankowskiego przyjmujemy do rozpatrzenia, 
sprawdzimy jakie są nasze możliwości. Odnośnie ankiet to zostały one rozdane mieszkańców ul. 
Głównej w Zblewie  i  ul. Głównej w Pinczynie na wniosek Wójta, żeby jeszcze zrobić rozeznanie. 
Takie ulice zostały wytypowane i dlatego zostały rozniesione. 
Radny p.R.Rambowski zapytał, czy to znaczy, że po całej gminie to nie będzie roznoszone? 
Radny p.J. Czubek  poinformował, że głównie się rozchodziło o to  żeby osoby  zainteresowane, które 
przyjdą do gminy i coś mają do załatwienia, żeby w tych ankietach wypełnili, czy są zadowoleni, czy 
nie. Było to przedłużone  miesiąc dalej, a teraz raptem się po wszystkich idzie i ktoś kto nie załatwiał w 
gminie nic będzie wypełnił ankiety i ja tego nie rozumiem. Albo wszyscy albo nikt. 
Pan Sekretarz dodał, że nie ma obowiązku wypełniania tych ankiet, jak ktoś nie wypełni to po prostu 
nie wpłynie. Chodzi o to, żeby próba była jak najbardziej reprezentatywna. Wiadomo,  że nie wszyscy 
w tych miesiącach do Urzędu przychodzą, może byli wcześniej.  Mają wpłynąć na jakość naszej pracy. 
Odnośnie drogi w Karolewie to jeszcze nikt tam nie był.  
 
Ad.4 
Ocena poziomu świadczonych usług przez Zakład Komunalny oraz ocena stanu finansowego tego 
Zakładu. Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za pozytywną oceną poziomu świadczonych usług przez Zakład Komunalny oraz  stanu finansowego 
tego Zakładu głosowali wszyscy Radni. 
 
Ad.5 
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności w 2015r. 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Radny p.M. Jankowski odczytał sprawozdanie z działalności 
Komisji Rewizyjnej w 2015r. Stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu.   
 
Ad.6 
Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego na wolne  miejsca do publicznych przedszkoli, innych form wychowania 
przedszkolnego oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Zblewo, a także dokumentów niezbędnych do  potwierdzenia tych kryteriów oraz liczbę 
punktów przypisanych tym kryteriom w postępowaniu rekrutacyjnym. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J. Czubek. Stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
Radny p.J. Czubek w uzasadnieniu do stanowiska Komisji poinformował, że na komisji na temat tego 
punktowania różne były oceny. Mimo wszystko, bo zastanawialiśmy się o wprowadzeniu, powiem tak, 
no przepraszam bardzo, wprowadziliśmy praktycznie  7 punkt, którego nie można  było, z tego co Pan 
Marek mi później przekazał, nie można było wprowadzić. To był punkt dla rodzin wielodzietnych, tam 
miały być przyznane punkty. Jednocześnie chciałbym tutaj, aby uważam dalej bo chciałem właśnie 
wprowadzić to dla tych rodzin wielodzietnych, żeby to też było brane pod względem, chciałbym i 
przynajmniej stawiam taki wniosek, aby zdjąć punkt 4 i w tym punkcie 4 dołożyć te dwa punkty dla 
rodzin wielodzietnych. Może umotywuję to tym, że tutaj  się rozchodziło w tym punkcie 4, że 
rodzeństwo kandydata w roku szkolnym na który prowadzona jest rekrutacja będzie uczęszczało do 
tego samego przedszkola, innej formy wychowania przedszkolnego lub oddziału przedszkolnego – 
liczba przyznanych punktów 2. Nie zawsze rodzina wielodzietna, to jest nie zawsze że  chodzą 
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wszyscy  do przedszkola, dzieci chodzą do przedszkola. Jest tak, że część uczęszcza do szkoły 
wyższej, gimnazjum, podstawowej, jest to rodzina wielodzietna i jest to trzecie  dziecko które 
praktycznie tylko  będzie brane pod wzgląd. A tak jako rodzina wielodzietna, trójka dzieci będzie brana 
pod wzgląd. Myślę że, prosiłbym bardzo aby to rozważyć ten punkt i chciałbym, żeby zdjąć ten punkt 4 
a wprowadzić mimo wszystko punkt dla rodzin wielodzietnych i  za to po prostu żeby były dwa punkty 
dla rodzin wielodzietnych. Bo myślę, że tutaj głównie się rozchodzi o rodziny wielodzietne, bo nie 
wszystkich stać. Powiem, tylko tyle wiem, że właśnie co innego troszeczkę było podczas rozmowy, 
tutaj się później  okazało, że nie wszystko było później  i tak przepisywane jak to było na Komisji w 
związku z tym jeszcze prosiłbym jedno, aby na komisjach jeżeli to jest możliwe, aby komisje były 
nagrywane, bo nie wiem, różnie to była, ktoś, jeden powie tak, drugi tak, taka jest moja prośba. 
Radna p.S. Cherek poinformowała, że doszliśmy do porozumienia odnośnie tego 4 punktu Panie 
Przewodniczący i w zasadzie jest tak, że rodzeństwo kandydata w roku szkolnym, na który 
prowadzona jest rekrutacja, będzie uczęszczało do tego przedszkola, więc jeżeli rodzeństwo to jest to 
jakaś tam rodzina posiadająca więcej niż jedno dziecko, jeżeli  rzeczywiście uczęszcza do 
przedszkola i tutaj w zasadzie zmiany jako takiej  nie ma i nie można było ruszać sumy punktów,  
które zdecydują o przyznaniu. Wydaje mi się, że w miarę spokojnie, tym bardziej że tego nie 
przegłosowywaliśmy, ale zostawmy to tak jak jest, ponieważ taka funkcja zostanie zachowana, 
dziecko jeżeli będzie faktycznie  z rodziny wielodzietnej, czy  ono akurat w przedszkolu będzie miało 
rodzeństwo to będzie miało sens. Nie mniej jest to rodzina wielodzietna i nie ma sensu tego 
rozdrabniać.  Trzymajmy się na razie tych punktów,  dlatego chodzi głównie o to, żeby dzieci dostały  
przedszkole,  a rodzice mieli pracę.  Niekoniecznie to kryterium dochodowe musiałoby decydować, bo 
to że obydwoje pracują wcale nie oznacza,  że  dochód jest wysoki. 
Radny p.M.Kubik zaproponował, aby dodać też do innych form wychowania przedszkolnego szkołę.  
p.M.Mischke wyjaśnił, że to są trzy odrębne uchwały. Pierwsza dotyczy rekrutacji do przedszkola i 
wziąłem pod uwagę tylko oddziały przedszkolne. 
Radny p.M.Kubik dodał, że mu chodzi o to, że rodzeństwo kandydata może chodzić do szkoły, nie 
tylko do przedszkola. 
p.M.Mischke zapytał, co nam to da? 
p.M.Kubik odpowiedział, że chodzi o to, aby nie zdjąć  tego jednego punktu z punktu 4 i zostajemy 
przy dwóch punktach. 
p.M.Mischke poinformował, że myśmy brali pod uwagę opinię całego zespołu dyrektorów, realia  z 
którymi mamy  najczęściej  do czynienia w czasie rekrutacji dzieci do przedszkoli. Dlatego  jest ten 
punkt, który mówi o  rodzeństwie, które chodzi do tego samego przedszkola, żeby ich nie dzielić. 
Jeżeli  jest ustawa która mówi, że  kryterium może być  tylko 6, to automatycznie musimy z któregoś z 
nich zrezygnować, lub jak p.Maciej proponuje zmienić któreś z tych punktów. Kwestia  dodania czegoś 
jest w Państwa gestii. Możemy  ten punkt zmienić i zmienić też ilość punktów, które są w tych 
kryteriach. Prośba tylko jest taka, żeby to nie dotyczyło tych pierwszych trzech kryteriów, które są 
zasadnicze dla rekrutacji.  
Radny p.J.Czubek stwierdził, że to jest wszystko piękne jeżeli mówimy tutaj, że dzieci które 
uczęszczają i są w przedszkolach, ale to nie jest tak zawsze, że dzieci są rok po roku i wielodzietna 
jest   tego. Panie Marku powiedzmy, jest czwórka dzieci w rodzinie, niech dwóch chodzi do gimnazjum 
już, jeden  do szkoły, a jeden ma iść teraz do przedszkola.  Jest rodzina wielodzietna i praktycznie nie 
dostanie żadnej pomocy. 
p.M.Mischke stwierdził, że Pan Radny  ma rację, ale chodzi tylko o to, że ilość kryteriów które mamy 
do dyspozycji jest nie większa niż sześć i w związku z tym chcieliśmy ograniczyć  to do tych 
najczęściej spotykanych sytuacji, z którymi mamy do czynienia i myśmy to zaopiniowali tak, ale 
Państwo możecie to widzieć inaczej, skoro  uważacie że ten punkt 4 należy zastąpić punktem o 
wielodzietności z tym,  że wtedy zmieni się również punkt dotyczący oświadczenia. Najprościej to  o 
czym mówił tutaj p.Janusz, żeby już nie zmieniać wiele, można wprowadzić pojęcie rodziny 
wielodzietnej  w punkcie 4 zamiast tego punktu i zmienić oświadczenie, które rodzic będzie 
zobowiązany przedstawić w czasie rekrutacji.   
Radna p.S.Cherek stwierdziła, że nie ma właściwie o co kopii kruszyć, niech to już zostanie  ta jak 
jest, przecież te kryteria są naprawdę  jasne, tym bardziej że nie przegłosowywaliśmy. 
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Radny p.M.Jankowski zapytał, czym jest podyktowane uzależnienie punktacji od wielodzietności? 
p.M.Mischke odpowiedział, że to jest uznaniowa kwestia. Rada Gminy określa  6 kryteriów 
maksymalnie. Dyrektorzy zaopiniowali tak jak zaopiniowali, do Państwa należy ostatnie zdanie. 
p.Damroka Szymańska-aplikant adwokacki wyjaśniła, że rodzina wielodzietna jest wtedy, gdy  posiada 
troje albo  więcej dzieci i dodała, że ten zapis aktualny może być słuszny z tego względu, bo jak 
uchwalimy tylko i wyłącznie od 3 dzieci plus, to  osoby które mają dwójkę dzieci są pokrzywdzone. 
p.M.Mischke dodał, że może być sytuacja, że będzie drugie dziecko w przedszkolu tego samego 
rodzica  i on się już do przedszkola nie dostanie.   
Radna p.S.Cherek poprosiła, aby zostawić to tak jak jest, co zostało ustalone, bo są sprawiedliwe 
zasady. Ta dwójka dzieci, która by faktycznie chodziła do tego przedszkola miałaby tutaj szansę, a 
gdy zmienimy te kryteria może być tak, że  ileś dzieci się nie załapie i będzie tak, że jedno do 
przedszkola, a drugie do niani?  
Radny p.R.Skrzypczak zaproponował, aby  jeszcze raz przedyskutować jak jest taka możliwość, bo są 
różne zdania i jak jest taka możliwość, aby to przełożyć.  
p.M.Mischke wyjaśnił, że nie ma takiej możliwości, bo decyzja musi być podjęta do 31 stycznia. 
Radny p.S Fojut  poparł wniosek Radnego, bo to było tylko na Komisji Oświaty  dyskutowane i też  nie 
wie jak głosować. 
Radna p.S.Cherek zgłosiła  wniosek  o ogłoszenie 10-cio minutowej przerwy w obradach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy o godz. 16.40 ogłosił przerwę w obradach. Przerwa trwała do godz. 
16.52. 
 
Po wznowieniu obrad p.M.Mischke wyjaśnił, że nieporozumienie wyszło z tego, że  ja nie 
powiedziałem, że omawiamy drugi etap rekrutacji na wolne miejsca, a w pierwszym etapie  
wielodzietność jest na pierwszym miejscu, czyli jest sito na tym etapie przyjmowania do przedszkoli i 
w tym momencie powinny dzieci te  być przyjęte już na pierwszym etapie rekrutacyjnym. Inne takie jak 
niepełnosprawność, samotne wychowywanie kandydata dziecka w rodzinie i to są inne takie kryteria 
już wyliczone przez ustawodawcę.  Te dzieci nie powinny przejść przez to sito i powinny być wyłapane 
na pierwszym etapie, a my mówimy o drugim etapie dotyczących wolnych miejsc.   
Za wnioskiem Komisji Oświaty, aby w kryteriach w punkcie  4) rodzeństwo kandydata w roku 
szkolnym, na który prowadzona jest rekrutacja, będzie uczęszczało do tego przedszkola, innej formy 
wychowania przedszkolnego lub oddziału przedszkolnego - liczbę przyznanych punktów zmniejszyć 
do 1,  a w punkcie  6) przedszkole, inna forma wychowania przedszkolnego lub oddział przedszkolny 
jest najbliższy miejscu zamieszkania kandydata - liczbę przyznanych punktów zwiększyć do 2. 
głosowało 12 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od  głosu. 
Za podjęciem uchwały w wersji dostarczonej Radnym wraz z przegłosowaną wcześniej poprawką 
głosowało 12 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu.  
Uchwała Nr XVIII/101/2016 w sprawie  ustalenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego na wolne  miejsca do publicznych przedszkoli, innych form wychowania 
przedszkolnego oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Zblewo, a także dokumentów niezbędnych do  potwierdzenia tych kryteriów oraz liczbę 
punktów przypisanych tym kryteriom w postępowaniu rekrutacyjnym w załączeniu do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad.7 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu rekrutacyjnym 
na wolne miejsca do publicznych szkół podstawowych i publicznych szkół podstawowych z oddziałami 
integracyjnymi prowadzonych przez Gminę Zblewo. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J. Czubek. Stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 
Uchwała Nr XVIII/102/2016 w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu 
rekrutacyjnym na wolne miejsca do publicznych szkół podstawowych i publicznych szkół 
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podstawowych z oddziałami integracyjnymi prowadzonych przez Gminę Zblewo w załączeniu do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad.8  
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu rekrutacyjnym 
na wolne miejsca do publicznych gimnazjów prowadzonych przez Gminę Zblewo. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J. Czubek. Stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 
Uchwała Nr XVIII/103/2016 w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu 
rekrutacyjnym na wolne miejsca do publicznych gimnazjów prowadzonych przez Gminę Zblewo w 
załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.9 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad 
korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 
Zblewo. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie podjęli  w/w uchwałę. 
Uchwała Nr XVIII/104/2016 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i 
zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.10 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały  głosowali wszyscy Radni 
Uchwała Nr XVIII/105/2016 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r. w załączeniu do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad.11 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Starogardzkiego.  
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Pan Sekretarz wyjaśnił,  że w tej uchwale zmieniamy tytuł. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały po zmianach. 
p.H.Świadek Radny Rady Powiatu poinformował, że na posiedzeniu Zarządu w dniu 12 stycznia 
Naczelnik Wydziału Dróg i Transportu przedłożył pismo Urzędu Gminy odnośnie rozpatrzenia tej 
wspólnej inwestycji, którą mamy robić  w Borzechowie przy drodze powiatowej z Borzechowa do Wirt. 
Zarząd pozytywnie to rozpatrzył i to jest konsekwencja tych uchwał, które dzisiaj macie Państwo 
podjąć w tym pierwszym punkcie to właśnie jest ściśle związane.  Ta inwestycja o której mówię ona 
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nie będzie realizowana z programów rządowych, z tzw. Schetynówek, nie będzie z programów 
wojewódzkich, ale będzie finansowana z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, który ma być 
realizowany rzeczywiście w 2017r. Ma być to cały ciąg pieszo-rowerowy z oświetleniem i  
odwodnieniem tej ulicy. Jeśli chodzi o wczorajszą sesję Rady Powiatu, to Rada podjęła uchwałę o 
udzieleniu  pomocy finansowej na ul. Gajową. To nie jest za duża kwota, bo jest to 10.000zł ale 
przede wszystkim chodzi o to, aby  Powiat niejako uczestniczył jako partner, bo partnerstwo jest lepiej 
punktowane w klasyfikacji zewnętrznej.   
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XVIII/106/2016 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Starogardzkiego w 
załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.12 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego . 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że chodzi o wsparcie dla Powiatu Starogardzkiego, dotyczy ul. 
Mostowej w Pinczynie w ciągu drogi powiatowej Nr 2702G, wysokość tej pomocy jest w kwocie 
16.000zł, na wykonanie dokumentacji projektowej na budowę chodnika przy ul.Mostowej od działki 
574 do działki 649.  
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni.  
Uchwała Nr XVIII/107/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego w 
załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.13 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że chodzi o pomoc dla Powiatu Starogardzkiego w kwocie 
10.000zł na wykonanie dokumentacji projektowej na budowę chodnika wraz z zatoczką autobusową 
przy drodze powiatowej nr 2703G w miejscowości  Semlin, od działki 147/1 do działki 10. To jest 
pomoc na wykonanie chodnika o długości 260mb i ok. 480 m2 zatoczki.  
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni.  
Uchwała Nr XVIII/108/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego w 
załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.14 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że uchwała dotyczy dotacji celowej  w kwocie 20.000zł na 
wykonanie dokumentacji projektowej na budowę chodnika przy drodze powiatowej 2703G w Karolewie 
od dziali ewidencyjnej 236/10 do działki ewidencyjnej 157/8 i to jest  pomoc na wykonanie projektu 
chodnika o długości 285mb. 
Radny p.S. Fojut poinformował, że ja  na Komisji Rolnictwa oczywiście chodzi o chodnik który ma 
biec, o projekt  w kierunku Karolewa. Ja wczoraj spotkałem się z radą sołecką i to co mówiłem na 
Komisji Rolnictwa, ponieważ to co Powiat tam proponuje jest to, ten chodnik ma biegnąć jak się jedzie 
do Karolewa po prawej stronie. Tam jest taka wielka skarpa, po drugiej stronie jest to równa ziemia i 
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zdaniem rady sołeckiej, uważają wszyscy jednogłośnie praktycznie stwierdziliśmy, że ten chodnik 
powinien iść po tej wewnętrznej stronie, bo jak teraz tak i później na pewno więcej ludzie chodzą tą 
lewą stroną.   Pierwsze jest to krócej, a  po drugie tam jest skarpa, tam p.Birna mieszka, także z 
pewnością to nawet przedroży tą inwestycję i naszym zdaniem ten chodnik powinien biec po  tej 
drugiej stronie. Natomiast jeśli Powiat będzie chciał  realizować i tak  po swojemu, to nie mamy nic 
przeciw temu, ale uważamy,  że to powinno iść po  drugiej stronie. 
p.R.Gollus wyjaśniła, że była komisja i było zaproponowane że po prawej stronie, natomiast my 
przekażemy wolę mieszkańców, tutaj rady sołeckiej, bo dopiero projekty będą zlecane i będzie 
przetarg więc możemy zaproponować żeby wariant był rozważony po lewej stronie.  
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni.  
Uchwała Nr XVIII/109/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego w 
załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
 
Ad.15 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że chodzi o wykup gruntów na poszerzenie ul. Semlińskiej  na 
zakręcie. 
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr XVIII/110/2016 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w załączeniu do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad.16 
Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2015 oraz potrzeby związane z 
realizacją w/w zadań w roku 2016.  
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie przyjęli w/w sprawozdanie.  
 
Ad.17 
Podjęcie uchwały w sprawie połączenia Środowiskowego Domu Samopomocy Gminy Zblewo z 
Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Zblewie. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
p.A.Wojak wyjaśniła, że są to sprawy porządkowe. Od sierpnia  2014r. Środowiskowy Dom 
Samopomocy  z uwagi na zawirowania został przekazany pod działalność Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej  w ramach ciągłości działania. Została powołana jednostka- Środowiskowy Dom 
Samopomocy Gminy Zblewo, ma NIP, REGON, ale była dalej pod GOPS i trzeba to uporządkować. 
Każdy ma swój statut. Była Kontrola ŚDS i Wydział Polityki Społecznej żąda uporządkowania tego i na 
dzień dzisiejszy trzeba to uporządkować bo to trafiło pod GOPS.  Pracownicy ŚDS mają umowy  z 
GOPS. Później zawsze można to cofnąć i ogłosić konkurs na prowadzenie ŚDS. Teraz jednak trzeba 
to uregulować, bo to musi być scalone. To będzie jako oddzielna komórka np. jak świadczenia 
rodzinne. 
Radny p.M.Jankowski  stwierdził, że scalenie tego ma sens. 
p.A. Wojak dodała, że są to też oszczędności.   
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Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że powstało stowarzyszenie. 
p.A. Wojak potwierdziła, że jest stowarzyszenie które  rodzice zawiązali, ale muszą się umocnić, 
nabrać doświadczenia. Ponadto teraz zmieniła się ustawa, która pozwala łączyć usługi wspólne. 
Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 
Uchwała Nr XVIII/111/2016 w sprawie połączenia Środowiskowego Domu Samopomocy Gminy 
Zblewo z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Zblewie w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 18 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i wdrożenia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Zblewo. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że niedawno dostaliśmy uwagę z NFOŚ, że po naniesionych ostatnich 
poprawkach  należy przyjąć kolejną  uchwałą PGN, z drobnymi poprawkami dotyczącymi transportu 
zbiorowego.  Myśmy pierwotnie myśleli, że wystarczy wnieść te poprawki i nie będzie  potrzeby 
podejmowania uchwały. Niestety nasz opiekun, Pani z NFOŚ przysłała pismo, że konieczne jest 
podjęcie uchwały,  bo inaczej gmina nie będzie mogła rozliczyć projektu, który jest dofinansowany ze 
środków unijnych z programu operacyjnego Infrastruktura i Środowisko  i teraz wniosek o płatność 
końcową czeka w NFOŚ na uchwałę  Radnych.  
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XVIII/112/2016 w sprawie przyjęcia i wdrożenia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla 
Gminy Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.19 
Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych zostały udzielone zaraz po ich zgłoszeniu. 
 
Godz. 17.20 obrady upuścił Radny p.M.Jankowski  
 
Ad.20 
Wolne wnioski i zakończenie.  
p.T.Boszka poinformował, że pod koniec  2014r. odbyło się spotkanie w Starostwie z Panem 
Naczelnikiem Wydziału Komunikacji  z  p.Kabałą  odnośnie budowy  chodnika przy ul.Mostowej, o 
którym dzisiaj  Wysoka Rada rozmawiała między innymi. Nie udało się tego zorganizować na 2015r. z 
tego względu, że tam prace budżetowe były już daleko posunięte w Starostwie i ustaliliśmy z Panem 
Naczelnikiem, że wniosek  który wpłynie o budowę tego chodnika do Starostwa, przerzucamy całą tę 
inwestycję na  2015r.  Grupa  inicjatywna, która się wtedy zawiązała, której w jakimś sensie 
przewodnikiem był p.Hubert Modrzejewski, oni zbierali podpisy praktycznie całe wakacje  i 15 
września  2015r. zostało złożone pismo do Starosty Starogardzkiego p.Leszka Burczyka. 
8 października 2015r. p.Hubert otrzymał ze Starostwa informację  o dofinansowaniu tej inwestycji  
kwotą   25% planowanych kosztów  inwestycji. Po tym całym zgiełku związanym z tymi ustaleniami, 
wobec Pana Huberta zaczęły krążyć jakieś kwestie związane ile  On może zarobić na wykupie 
gruntów, dlaczego  wnioskowaliśmy po prawej stronie budowę tego chodnika idąc w stronę Piesienicy. 
Pan Hubert, w związku z tym że dzisiaj  jest chory, ma ważną wizytę u lekarza, przygotował takie 
oświadczenie, które bardzo prosił, abym przekazał Panu Przewodniczącemu na jego ręce i bym  
odczytał to Wysokiej Radzie na sesji Rady Gminy Zblewo.  
Następnie p.T.Boszka odczytał oświadczenie p.Huberta Modrzejewskiego:  
„ Ja, Hubert Modrzejewski członek grupy inicjatywnej budowy chodnika przy ulicy Mostowej 
oświadczam w imieniu tejże grupy a zarazem jako osoba prywatna, że najważniejszym celem dla nas 
wszystkich jest realizacja tej inwestycji. 
Oświadczam również, że część gruntów, na których miałby powstać ten chodnik należy  
do gospodarstwa mojego syna. Pomimo wielu krytycznych słów, których autorem jest m.in. Stanisław 
Fojut chciałbym poinformować szanownych radnych, że nigdy nie było moim ani mojego syna 
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zamiarem uzyskanie jakichkolwiek korzyści majątkowych związanych z odstąpienie gruntów.  
Od samego początku podkreślam, że jako osoby prywatne proponujemy wymianę metr za metr. 
Istnieje taka możliwość, ponieważ część naszych gruntów przylega do gruntów gminnych. Wiąże się 
to z tym, że jedyne koszty, które poniesie gmina związane będą z przeprowadzeniem procedury 
geodezyjnej.  
 Składając wniosek do starosty starogardzkiego, który jest zarządcą drogi 2702G, dotyczący 
budowy chodnika zależało nam, aby powstał on za drzewami po prawej stronie jadąc w kierunku  
do Piesienicy. Takie rozwiązanie zostało dodatkowo zaakceptowane przez mieszkańców na spotkaniu 
z udziałem pana wójta. 
 Pomysł naszej grupy inicjatywnej jest pod wieloma względami najbardziej optymalny. 
Szczególnie zależało nam na względach bezpieczeństwa i względach finansowych. Wykonany 
zgodnie z naszym wnioskiem chodnik nie koliduje z niczym. Za wejście na chodnik służyłyby wjazdy 
na poszczególne nieruchomości. Pragnę zaznaczyć, że tych wjazdów na całej długości będzie  
co najmniej sześć, bo tyle oddzielnych nieruchomości występuje na tym odcinku.  
Chodnik po przeciwnej stronie jezdni oprócz wyższych kosztów finansowych wiąże się również ze 
znacznie większym niebezpieczeństwem wypadku.  
 Podsumowując chciałbym jeszcze raz zdementować wszelkie pomówienia i oszczerstwa 
krążące na temat korzyści jakie miałbym osiągnąć w związku z realizacją tego projektu Należę  
do ludzi, którzy z dziada pradziada pracowali na rzecz rozwoju Pinczyna. Drzewa te sadził m.in. mój 
ojciec. Nie są one dla mnie żadnym przekleństwem. Nikt z nas podczas pisania pisma do pana 
starosty nie myślał o mniejszych plonach pod drzewami. Głupie insynuacje pana Fojuta dotyczące 
mniejszych plonów pod drzewami świadczą o niskiej kulturze tego człowieka, dla którego w życiu 
najprawdopodobniej liczy się tylko pieniądz”. 
Przewodniczący Rady  Gminy przerwał p.Boszka czytanie stwierdzając, że to jest jątrzenie.  
p.T.Boszka wyjaśnił, że tak napisał  i odczytał dalej: 
„ W imieniu grupy inicjatywnej i wszystkich mieszkańców podpisanych pod wnioskiem  
do starosty w liczbie 71 osób oczekujemy na w miarę szybką realizację tej inwestycji. Proszę również, 
aby ta realna możliwość realizacji tej ważnej inwestycji nie została zastopowana przez kłótnie i spory 
wzniecane przez ludzi, którzy próbują rzucać nowym władzom kłody pod nogi. Z tego powodu 
wnioskujemy do szanownej Rady o możliwie szybkie podjęcie stanowiska w tej sprawie. Zróbmy 
wszystko, aby 25% dofinansowanie do tej inwestycje ze środków starostwa powiatowego nie 
przepadło. Z poważaniem Hubert Modrzejewski”.  
 
Godz. 17.30 doszedł Radny p.K.Niemczyk. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wie o tym, że to Hubert napisał i to rozumiem, 
natomiast ja to traktuję  jako, bo my to jesteśmy zgodni, przed chwilą podjęliśmy uchwałę o pomocy 
dla Powiatu Starogardzkiego,  w obszarze też tego chodnika na ul.Mostowej, a tego typu wystąpienia 
ja traktuję jako jątrzenie i nawoływanie  do nienawiści. To  jest moje zdanie. 
p.T.Boszka wyjaśnił, że jak   otrzymywał  to pismo od p.Huberta odniósł wrażenie że on czuje się 
głęboko urażony tym, że chcąc zrealizować inwestycję za którą latał ponad 30 lat, w tej chwili zarzuca 
Mu się, że On dąży do tego, żeby to było po prawej stronie tylko ze względów ekonomicznych.  
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, gdzie Mu  się to zarzuciło? 
p.T.Boszka dodał, że na zebraniu między innymi tym, które było  z Panem Smolarczykiem,  a później  
w kuluarach  w  rozmowie  z osobami prywatnymi i powiedział, że jeżeli to będzie dalej  w ten sposób 
konstruowane to On będzie  bezpośrednio rozmawiał z tymi osobami. 
Radny p.J.Czubek  powiedział, że jest tutaj Pani sołtys i mi się wydaje, że te wszystkie sprawy 
związane już czy z chodnikami, czy z czymkolwiek w miejscowości Pinczyna to powinni się zwracać 
mieszkańcy do Pani sołtys i Pan tutaj też powinien wiedzieć,  że już  teraz jest wybrana nowa Pani 
sołtys, nowa rada sołecka i te wszystkie sprawy powinny tam być kierowane. 
p.I.Szulkowska –sołtys wsi Pinczyn poinformowała, że między innymi zostałam oskarżona przez 
p.Boszke i p. Modrzejewskiego, że nie podpisałam się pod wnioskiem odnośnie budowy ul. Mostowej 
gdzie ja tego wniosku nie widziałam, ponieważ to zostało napisane za moimi plecami i uważam, że ten 



12 
 

wniosek nawet nie zachował tzw. drogi służbowej, bo jeżeli takie coś zostaje przez mieszkańców, 
mieszkańcy mają taką  potrzebę, inicjatywę, to pierwszy krok to powinno przejść przez sołtysa, 
dopiero sołtys dalej kontynuuje daną sprawę. 
Przewodniczący Rady  Gminy wyjaśnił, że taki jest dobry zwyczaj, natomiast  takiego obowiązku 
prawnego nie ma. 
p.I.Szulkowska dodała, że u niej w pracy w PKP  zawsze jak coś było to najpierw szło do szefa, 
uważam  to jest taki dobry zwyczaj, ale jeżeli przypuśćmy nie jest ten wniosek złożony przeze mnie to 
wówczas mnie się opluwa, że jak tego wniosku nie podpisałam,  skoro ja go  nie widziałam, prawda.  
Jak ja mogę  coś podpisać, jeżeli  czego nie widzę materialnie? To jest coś nie tak. Chciałam 
nadmienić że ja wraz z całą moją radą sołecką też jesteśmy za budową chodnika na ul. Mostowej, bo 
ten chodnik powinien być  już dawno,  nie dopiero od tego roku kiedy objęłam stanowisko sołtysa. 
Powinien już być dawno ten chodnik złożony do realizacji, niemniej nasze stanowisko jest odwrotne do 
stanowiska Pana, którzy to prowadzą. Uważamy, naszym zdaniem i też gro mieszkańców, którzy w 
zasadzie idąc w kierunku Piesienicy  mieszkają po lewej stronie i uważam, że chodnik powinien być 
po tej stronie, po której są zabudowania, a nie po stronie gdzie nic nie ma. Jeszcze się mówi o 
bezpieczeństwo skoro  i tak dzieci będą musiały przebiegać do swoich posesji przez szosę. Będą  
musiały być wyznaczone przejścia dla pieszych i to jest bardziej niebezpiecznie aniżeli budowa 
chodnika. 
Radny p.S. Fojut poinformował, że mnie co  najbardziej zastanowiło tutaj  że jak  powiedzmy o tym, 
że, bo przecież ja powiedziałem  swoje zdanie i myślę, że każdy radny ma prawo powiedzieć swoje 
zdanie w każdym temacie, ponieważ nie tylko widzi  swoje sołectwo, czy swoich wyborców, ale całą  
gminę reprezentuje, więc myślę,  że każdy ma prawo  swoje zdanie powiedzieć. Ale co mnie tu bardzo 
zastanowiło, bo o tym  była mowa wczoraj dopiero na komisjach i skąd niech p.Boszka czy p.Hubert 
nawet  o tym się dowiedział, bo dla mnie to  jest tutaj, dla mnie   widzę, że  tutaj informacja, przepływ 
informacji  jest niesamowity, a też  chcę tu oświadczyć jasno i wyraźnie, nigdy nie byłem przeciwny 
budowie chodnika na drodze Mostowej, nigdy nie byłem. Popieram tu może  opinię Pani sołtys bo 
uważam  po tej stronie ten chodnik powinien biegnąć, ale mieszkańcy chcą tak, niech zrobią tak i  nie 
mam nic przeciw temu. Ale widzę, że tu  p.Boszka ostatnio  z p.Hubertem  bo gdzieś tam   nawet na 
mnie napisał, bo ja tego nie wiem,  ale chcę p.Boszce powiedzieć, że Panu mieszkańcy Pinczyna 
pokazali, co o Panu myślą, mieszkańcy Zblewa i gminy Zblewa pokazali co o Panu myślą i te  Pana 
wulgarstwa   i tak dalej i większego szkodnika od Pana tu nie ma, większego szkodnika od Pana nie 
ma, jak Pana nienawidzą. Takiego szkodnika nawet w Powiecie znają i wszędzie,  wie Pan?  
Przewodniczący Rady Gminy poprosił  Radnego Fojuta o uspokojenie się.  
Radny p.K.Surówka powiedział, że właściwie powinien się zwrócić do Pana Janusza, ale jest w 
regulaminie taki punkt 20, który mówi „wolne wnioski i zakończenie”, także Panie Januszu to  jest 
każdego przywilej, czy to p. Boszka, czy to ktokolwiek inny przyjdzie i może zająć  stanowisko swoje. 
Radny p.S Fojut stwierdził, że nie może przyjść i powiedzieć, to musi swojego reprezentanta 
wystawiać ? Czemu sam nie przyjdzie? 
Radny p.J. Czubek zapytał czy ja coś  mówiłem, przepraszam. 
Radna p.S.Cherek poinformowała, że ten chodnik do budowy był przyjęty na zebraniu wiejskim i teraz 
jest ciąg dalszy. Istotny też jest wniosek o pomoc finansową do Powiatu Starogardzkiego i w ogóle nie 
ma żadnego problemu. 
Przewodniczący Rady  Gminy w nawiązaniu do wypowiedzi Radnej powiedział, ja problemu nie widzę, 
ale  Pan Tomasz przeszedł z pismem, odczytał i ja to naprawdę traktuję, z całym szacunkiem dla 
wszystkich mieszkańców i też dla takich aktywnych jak   Pan Tomasz   jest, to ja to traktuję jako 
niepotrzebne jątrzenie.   
p.T.Boszka odnośnie pierwszej rzeczy skąd żeśmy się  dowiedzieli powiedział,  to niech Pan 
Stanisław sam porozmawia z panem Hubertem gdzie się o tym dowiedział, przede mszą w niedzielę w 
zeszłym tygodniu, niech porozmawia i będzie dokładnie  wiedział gdzie On co mówił.  Co do tego za 
czym są mieszkańcy w Pinczynie, mieszkańcy w Pinczynie chcą po prawej stronie w stronę 
Piesienicy, żeby ten chodnik budować. Rada sołecka ma inne zdanie, ale każdy może mieć inne 
zdanie.  Pismo dostałem od Pana Huberta, tak jak powiedziałem czuł się urażony głęboko tym, że po 
30-tu  latach ktoś może takie insynuacje i tym bardziej również  „ zasłużony  samorządowiec” na temat 
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jednego samorządowca powiedzieć, więc napisał co napisał, odczytałem, On jest chory, każdy ma 
prawo  chyba być chorym i być u lekarza.  Chciał, żeby to było na gorąco rozpatrzone i żeby to było od 
razu na tej dzisiejszej sesji.   
Radny p.J.Czubek powiedział, że tutaj nic nie stoi na przeszkodzie bo Rada ma inną opinię, Wójt ma 
inną opinię, ale co za problem, jak będzie taka potrzeba, na razie dzisiaj chyba nie rozwiązujemy tego 
problemu, czy ten chodnik już jest w budowie, czy tak dalej, czy musimy coś kupić? Jeżeli  będzie 
potrzeba   tej ziemi to zawsze uważam jedno, że  Pan zawsze był  inicjatorem tego, że za symboliczną 
złotówkę zawsze można oddać ziemię. Myślę że Pan Hubert tutaj jako stary Radny, za symboliczną 
złotówkę może też oddać. 
p.T.Boszka  wyjaśnił Panu  Januszowi, że p.Hubert nie chce tego sprzedać. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że my dzisiaj uchwaliliśmy pomoc dla Powiatu 
Starogardzkiego, chodnik w związku z tym  będzie budowany, wolą mieszkańców jest po  prawej 
stronie i nie rozpatrujmy nic więcej  
p.T.Boszka poinformował,  że to pismo powstało,  Pan Hubert napisał to, ale nie wiedział co   będzie 
na tej sesji. 
Przewodniczący  Rady Gminy powiedział do Pana Boszka, że Pan w tym momencie był tutaj osobą 
odczytującą ten list i pozostałych opinii Pana  Herberta nie sądzę, że Pan  może wyrażać.  
p.T.Boszka dodał, że to co dostałem to odczytałem.  
p.W. Kulas poinformował,   że ostatnio mówiliśmy tutaj o sprawie jeziora i łącznika i mogę dzisiaj z 
satysfakcją powiedzieć, że odbyło się szybko spotkanie bo 12 stycznia i ustaliliśmy sprawę jeziora w 
Małym Bukowcu. Mamy dzisiaj decyzję Pana Starosty z 12 grudnia na mocy ekspertyzy wykonanej w 
2012r.  że jezioro zmieniło status z wody stojącej na wody płynące.  Jeziora sprzedać już teraz nie 
można.  Uzgodniono również sprawę łącznika, rowu wychodzącego z jeziora do rzeki Wdy, że będzie 
tam w trybie pilnym sporządzona ekspertyza.  Jest tylko kwestia, czy Starostwo będzie partycypować. 
Poprosił również  aby  w Miradowie tabliczkę „ Sołtys” przenieść bliżej drogi, bo jej nie widać.      
p.R.Gumiński – sołtys wsi Miradowo  wyjaśnił, że ma dwa dojazdy do posesji i taka tabliczka 
dodatkowa aby się przydała. Poprosił również, że jak będzie potrzeba odśnieżania to, aby  o godz. 
5.00  rano było już odśnieżone, bo o godz. 6.00 jadą już mieszkańcy do pracy. Podziękował  również 
za to odśnieżanie co już było. 
p.K.Włoch – sołtys wsi Białachowo zapytał, czy już została podjęta decyzja w sprawie wystąpienia 
naszej gminy z „Wierzycy”? 
Radna p.S. Cherek odpowiedziała, że jeszcze nie. 
Przewodniczący Rady Gminy potwierdził,  że nie ma jeszcze takiej decyzji, pracuje komisja, która 
została powołana uchwałą  Rady Gminy i póki co komisja pracuje.   
Radna p.S. Cherek dodała, że komisja pracuje do 31 marca, zbieramy materiały, zbieramy wieści kto 
ewentualnie już podjął jakieś  decyzje i  też bierzemy to  pod uwagę, na jakich zasadach w ościennych 
gminach działają. W komisji jest pięciu Radnych, my się posiłkujemy też różnymi danymi, teraz 
spotykamy się na początku lutego z osobami znającymi się na sprawach śmieci i ich usuwania i 
chcielibyśmy aby odnośnie gospodarki śmieciowej Rada podjęła decyzję. My zrobimy sprawozdanie z 
tych materiałów, które zbierzemy, a Rada zdecyduje czy zostajemy, czy wychodzimy.   Chcielibyśmy, 
że jeżeli będzie decyzja o wychodzeniu, aby już na majowej sesji  ta decyzja zapadła, bo w czerwcu 
trzeba z tego związku wystąpić.  
 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad,  o godz.17.48, Przewodniczący Rady  Gminy zamknął XVIII 
sesję  Rady  Gminy Zblewo.  
Integralną częścią protokołu jest płyta CD oznaczona : XVIII sesja – 29.01.2016r.” 
Protokółowała 
A.Zalewska           
            
       Przewodniczący Rady  Gminy  
                                        
        Leszek Burczyk  



14 
 

 
 


